
 

 

Til Folketinget – Miljø- og Fødevareudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 733 af 25. marts 2020 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Zenia Stampe (RV). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Merete Godvin Jensen 
  

4. april 2020 
J.nr. 2020 - 3542 

 

Miljø- og Fødevareudvalget 2019-20
MOF Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 733 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren vurdere, hvor mange underleverandører af foder, logistik og svineavlere til 

danske svineeksportvirksomheder som yder skatteindtægter, og hvad den estimerede sel-

skabsskat fra disse underleverandører er, jf. svar på MOF alm. del – spørgsmål 683? Og 

vil ministeren redegøre for, i hvilken udstrækning ministeriet vurderer Landbrug og Føde-

varers ”Statistik 2018, grisekød” fra juni 2019, jf. svar på MOF alm. del – spørgsmål 683? 

 

Svar 

Det er desværre ikke muligt på baggrund af Skatteministeriets systemer at vurdere, hvor 

mange underleverandører til danske svineeksportvirksomheder som bidrager med skatte-

indtægter.  

 

Det skal ses i lyset af, at virksomhederne generelt ikke skal afgive oplysninger om deres 

eksportforhold i forbindelse med indrapportering af deres selskabsskattepligtige ind-

komst. Tilsvarende skal virksomhederne ikke afgive oplysninger om, hvilke underleveran-

dører de anvender. 

 

I forhold til Landbrug og Fødevarers ”Statistik 2018, grisekød” fra juni 2019 er denne i 

vidt omfang baseret på de officielle statistikker på området udarbejdet af Danmarks Stati-

stik. Statistikken kan desværre ikke umiddelbart samkøres med Skatteministeriets oplys-

ninger om virksomhedernes skatteforhold. 

 

     

 


